
 

 
 
 
 
 

Aan het college van B&W 
 
Schriftelijke vragen ex art. 38 RvO over: Kap- en herplantingsbeleid 
 

Groningen, 5 maart 2019 

 

Geacht college, 

Ook in de afgelopen weken bereiken ons geregeld berichten over bomenkap in Groningen. 

Zo is er gekapt in Helpman, langs de Radesingel en bij het Harmoniecomplex van de 

Rijksuniversiteit Groningen. De Partij voor de Dieren krijgt daarbij veel vragen van burgers 

naar het hoe en waarom, zoals vragen naar het groencompensatiebeleid. Uit berichtgeving 

en sociale media blijkt duidelijk dat er veel maatschappelijke onrust bestaat over de 

bomenkap van de afgelopen tijd. Ervan uitgaande dat het college tot doel heeft de 

burgerbetrokkenheid bij bomenbeleid te verbeteren, de Raad vorig jaar de motie 

‘Transparantie kapbeleid’ heeft aangenomen en uitgaande van het feit dat dit college haar 

programma wil uitvoeren, stellen wij u graag de volgende vragen. 

 

1. Het gebeurt vaker dan eens dat de gemeente aankondigt dat een aantal bomen 

gekapt moet worden, waarna burgers in protest komen en blijkt dat de reden die 

voor de kap is aangegeven, niet zo dringend is als eerst gepresenteerd. In sommige 

gevallen, zoals bij het Noorderplantsoen, kunnen bomen dan gespaard blijven.  

 

Wat ligt volgens u ten grondslag aan deze gemakkelijke houding ten opzichte van het 

kappen van bomen? Denkt u dat u in de ambtelijke organisatie aan de slag moet om 

een omslag te bewerkstelligen richting het maken van beleid voor de openbare 

ruimte waarbij behoud van het bestaande groen het uitgangspunt is? Zo ja, op welke 

wijze gaat u dat doen en hoe en wanneer gaat u ons daarover informeren? Zo nee, 

waarom niet?  

 

2. Is het college het met ons eens dat wanneer zij in het college akkoord stelt: “Het 

bestaande groen en de ecologische structuur worden versterkt”, dat dit in de praktijk 

onder andere betekent dat er aanzienlijk minder gekapt dient te worden? 

 

 



3. Hoeveel kapvergunningen zijn er afgegeven sinds het aannemen van de motie 

‘Transparant kapbeleid’ (aangenomen op 30 mei 2018) en om hoeveel bomen gaat 

het in totaal? Wat is uw oordeel hierover?  

 

4. Kan het college aangeven of er naar aanleiding van al deze gevallen van kap 

compensatie in de vorm van herplanting heeft plaatsgevonden? Hoeveel bomen zijn 

er ter compensatie geplant? Is dit volgens u voldoende? Waar baseert u dat op?  

 

5. Hoeveel geld is er sinds de invoering van het groencompensatiefonds in dit fonds 

gestort? Kan het college aangeven hoe vaak en op welke wijze middelen uit het 

groencompensatiefonds zijn aangewend? 

 

In Haren is het in 2016 makkelijker geworden om een kapvergunning aan te vragen 

voor het verwijderen van bomen uit tuinen. In de voormalige gemeente Ten Boer 

hoeft slechts een kapvergunning te worden aangevraagd als het een monumentale 

boom betreft. 1 

 

6. Bent u het met de Partij voor de Dieren eens dat er zo spoedig mogelijk een 

harmonisatie van het kapbeleid moet plaatsvinden, waarbij de strengere kapregels in 

de voormalige gemeente Groningen uitgangspunt zijn? Bent u het met ons eens dat 

het harmoniseren van het kapbeleid prioritair is, gezien de grote waarde van bomen 

op het gebied van ecologie, klimaat en welzijn van mensen? Bent u het met ons eens 

dat een deregulering als in Haren niet in lijn is met het streven naar een groener 

Groningen? Ziet het college daarom waarde in het harmoniseren van de APVG richting 

een strikter kapvergunningenbeleid en herplantingsbeleid? Zo ja, wanneer kunnen wij 

een voorstel hiertoe tegemoet zien? Zo nee, waarom niet?  

 

7. Hoe staat het met de ontwikkeling van de groentool zoals verzocht in de motie 

‘Transparant kapbeleid’, waarmee inwoners eenvoudig kunnen inzien met welke 

reden gekapt wordt en waarom eventueel van het beheersplan en de 

bomenstructuur wordt afgeweken?  

 

8. Op welke wijze wordt op de regels ten aanzien van het kapbeleid en de 

compensatieplicht gehandhaafd en is dit volgens u voldoende? Graag een 

uitgebreide toelichting.  

 

 

Met vriendelijke groet,  
 
Kirsten de Wrede  
Partij voor de Dieren  

                                                           
1 https://gemeente.groningen.nl/kapvergunning-aanvragen 


